
 
 

 

Statsråden 

 

 

Postadresse: Postboks 8011 Dep 0030 Oslo 
Kontoradresse: Teatergt. 9 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 983 887 406 

Spørsmål nr 1512 til skriftlig besvarelse - NRK debatt om 
sykehjemsplasser 

Jeg viser til brev fra Stortingets president av 4. mai 2018, vedlagt følgende spørsmål til 

skriftlig besvarelse fra stortingsrepresentant Tuva Moflag:  

 

Spørsmål: 

Jeg tillater meg å stille følgende spørsmål til skriftlig besvarelse til statsministeren: 

Kan statsministeren bekrefte at det er misvisende når hun på NRK Debatten sier at den 

rødgrønne regjeringen bare sørget for 567 sykehjemsplasser? 

 

Begrunnelse: 

I kommuneproposisjonen for 2017, skriver regjeringen følgende: 

 

I perioden 2008 til utgangen av 2015 har Husbanken mottatt søknader om 

investeringstilskudd til totalt 12 501 heldøgns omsorgsplasser, innvilget tilskudd til totalt 12 

292 heldøgns omsorgsplasser og utbetalt tilskudd til totalt 7 694 heldøgns omsorgsplasser. 

 

Tall fra Statistisk sentralbyrå (SSB) viser at dette har medført en netto tilvekst av heldøgns 

omsorgsplasser på 2 340, målt i antall plasser i institusjon og antall beboere i bolig med 

heldøgns bemanning. 

 

Det har vært en vekst i tallet på plasser i sykehjem og omsorgsboliger, mens det først og 

fremst er tallet på aldershjemsplasser som er redusert. Mange gamle og uhensiktsmessige 

institusjonsplasser og omsorgsboliger har samtidig blitt fornyet med investeringstilskudd 

gjennom renovering eller utskiftning siden 2008. Dette har bidratt til å heve kvaliteten på 

tilbudet i kommunene.: 
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Side 2 
 

 

Svar: 

 

Det vises til spørsmål fra representanten Tuva Moflag til statsministeren som hun har bedt 

meg svare på. SSB fører statistikk over plasser i helse- og omsorgsinstitusjoner. Med 

utgangspunkt i denne statistikken foretok Aftenposten i september 2014 en analyse av 

økningen i antall plasser i sykehjem og aldershjem i perioden 2005 til 2013.1 De kom da fram 

til 567 nye plasser. Den samme avisen foretok en faktasjekk av beregningene i 2015 og kom 

da fram til samme resultat.2 Statsministeren baserte sin uttalelse på disse beregningene.  

 

I etterkant av at Aftenposten publiserte sine beregninger, har det kommet endelig tall fra SSB 

over antall plasser i helse- og omsorgsinstitusjoner for disse årene. Sammenliknet med 

tidligere tall er samlet antall plasser i sykehjem og aldershjem revidert noe ned. De endelige 

tallene viser at det var 414 flere slike plasser i 2013 enn i 2005. Antall sykehjemsplasser økte 

i denne perioden med 1 627, mens det ble 1 213 færre plasser i aldershjem.3   

 

Utviklingen i antall beboere i boliger med heldøgns bemanning er ikke hensyntatt i tallene 

over. Disse boligene kom først inn i statistikken SSB fra 2008.4 

 

  

 

 

Med hilsen 

 

 
Åse Michaelsen 

 

 

                                                
1 https://www.aftenposten.no/norge/i/vm19B/Bare-567-ekstra-plasser-pa-atte-ar 
2 https://www.aftenposten.no/norge/politikk/i/OP7E/Faktasjekk-Ble-det-bare-567-sykehjemsplasser 
3 I plasser i institusjoner i Kostra inngår plasser i sykehjem, plasser i aldershjem, plasser i barneboliger og plasser 
i avlastningsinstitusjoner. Tilbudet i institusjonene regnes per definisjon som et heldøgnts tilbud. Utfasing av 
uhensiktsmessige aldershjemsplasser er villet politikk. 
4 I perioden 2008 til 2013 kom det på plass 1 645 flere boliger med heldøgns bemanning. Det bidro til at antall 
plasser i aldershjem, antall plasser i sykehjem og antall beboere i bolig med heldøgns bemanning samlet sett 
økte med 1 752 i denne perioden.   


